
Zpráva pro jednání RM KH dne: 2. 10. 2019 Číslo materiálu: 7/1 
Komise: Komise pro sociální záležitosti 
Datum:   18.9.2019 
Přítomni: 
 
 
Omluveni: 
 
Neomluveni: 
 
Hosté: 

RNDr. Otruba, Klára Kocmanová, Ing. Hudcová, Bc. Šlesingr, Bc. Nováková, pí. 
Bártlová, Ing. Kuklová, Mgr. et Bc. Březina, PhDr. Válková, pí. Hlavatá 
 
Ing. Daczická, Ing. Lacina, Bc. Jan Čermák 
 
 
Mgr. Bc. Silvia Doušová, místostarostka 
Ing. Zdeněk Jirásek, zastupitel 
 

Člen ZM: RNDr. Otruba, Ing. Jirásek, Mgr. Bc. Doušová 
Příští jednání: 23.10.2019 od 15:30 
 
1) Návrh usnesení pro RM:      
 
Rada města Kutná Hora 
 
b e r e  n a  v ě d o m í  
 
zápis z komise pro sociální záležitosti ze dne 18. září 2019 
 
 
2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 
Program jednání včetně krátkého komentáře: 
 
 

1. Příspěvek zastupitele pana Ing. Jiráska – odpověď na dotaz zastupitele (viz. příloha 
R191002_07SOC_01a.pdf) 
 
Ing. Jirásek požádal o pozvání na komisi z důvodu projednání odpovědi na jeho připomínku 
na ZM na téma Jaká je krátkodobá a dlouhodobá koncepce města v oblasti života seniorů. 
Členy komise seznámil s tím, že podle jeho názoru tato oblast v deklarovaných prioritách 
města (Programové prohlášení RM) chybí. Proto požádal o její zpracování. S obsahem 
odpovědi seznámil členy komise. Domnívá se, že materiál by bylo potřebné doplnit o 
konkrétní aktivity jak pro rok 2020, tak i pro roky další.  
Z analýzy poskytovaných služeb vyplývá několik zásadních zjištění (chybí dům pro seniory 
(nebo jiné řešení), azylový dům, sociální byty. Naopak některé sociální služby jsou 
předimenzované). Podle něho je potřeba se zaměřit na jejich konkrétní řešení. Na námitky 
členů komise, že to bylo v minulých letech RM takto předkládáno a nikdy na to nebyla 
adekvátní reakce, nabídl, že je připraven případně předložit konkrétní návrhy sociálních 
aktivit prostřednictvím společného materiálu přímo Zastupitelstvu města k posouzení. 
 
Výstupem z diskuse je apel na poskytování jasnějších a konkrétnějších kroků v oblasti 
sociálních věcí směrem k voleným orgánům samosprávy. 
 
 
 



 
2. Diskuse nad otázkami bytové politiky města Kutná Hora 

 
Členové komise rozvinuli rozsáhnou diskusi o pravidle pro přidělování bytů. Jednalo se 
zejména o následující:  

 
Pravidla k pronájmu bytů zvláštního určení v Domech pro seniory ve vlastnictví Města Kutná 
Hora (schválená Radou města Kutná Hora usnesením č. 57/17 dne 25. 1. 2017) 
https://mu.kutnahora.cz/file/4056/ Členové komise vyslovili názor, že by při přidělování bytů 
měl být více zohledňován postoj nebo závěry ze sociálního šetření, které provádí pracovníci 
odboru sociálních věcí a zdravotnictví – zejména u bytů zvláštního určení. Současně by měla 
být pravidla doplněna tak, aby o uvedené byty mohli žádat pouze osoby s trvalým pobytem ve 
městě Kutná Hora nebo s prokazatelnou vazbou k městu. 
 
Tajemník komise uvedl, že odbor sociálních věcí a zdravotnictví v současné době 
dopracovává pravidla pro krizový byt, následně budou předložena k projednání členům 
komise a poté i bytové komisi, později ke schválení Radě města Kutná Hora. 
 
Dále byl diskutován projekt Dům s pečovatelskou službou v ulici Lorecká. Členové komise 
hodnotili, že nejsou žádné dotační programy, které by zajistily pokrytí investice.  
 
Závěrem diskuse je apel členů komise na rozšíření kapacity bytového fondu o byty pro 
seniory, rodiče samoživitele a pro rodiny s nízkými příjmy (startovací byty). Důvodem 
potřebnosti těchto bytů je současná nízká kapacita jak městského bytového fondu, tak 
nedostatek komerčního bydlení ve městě. Dalším a zásadním důvodem pro posílení bytového 
fondu je trend stárnutí populace na území města Kutná Hora – s jistotou bude přibývat osob 
v seniorském věku, které budou řešit otázku dostupného bydlení a péče o vlastní osobu. 
Mladé rodiny nebo rodiče samoživitelé ve městě řeší otázky bydlení a často jsou odkázáni na 
komerční bydlení, částka, která pak těmto rodinám zůstává na živobytí po úhradě nákladů na 
bydlení, může být důsledkem materiální deprivace členů rodiny a vytváří riziko ztráty 
bydlení. 
 

 
3. Prezentace poskytovatele domácí zdravotní péče organizace Včelka, o.p.s. (viz. příloha 

R191002_07SOC_01b.pdf) 
 
Na základě podnětu předsedkyně komise byl přizván pan Mgr. Vojtěch Kubec, který 
prezentoval organizaci Včelka, o.p.s., která nejen v Kutné Hoře poskytuje služby domácí 
zdravotní péče. Tajemník komise konstatoval, že se jedná o dalšího poskytovatele domácí 
zdravotní péče v rámci ORP Kutná Hora a v konečném důsledku je především na občanech, 
kterou službu si zvolí a bude jim ze strany jejich praktického lékaře předepsána. 
 
 
 

4. Představení strategických dokumentů Akční plán pro rok 2020 a Výzkum sociálních 
služeb v ORP Kutná Hora v rámci projektu OPZ 
 
Členům komise byly uvedené materiály zpřístupněny v elektronické podobě. Členové komise 
byli také informováni o stěžejních opatřeních Akčního plánu pro rok 2020. Současně bylo 
členům komise sděleno, že budou vyzýváni k připomínkování Střednědobého plánu rozvoje 
sociálních služeb pro ORP Kutná Hora v letech 2021-25.  

https://mu.kutnahora.cz/file/4056/


 
 
Zápis byl dán členům komise pro sociální záležitosti k dopracování. 
 
Zápis ověřila předsedkyně komise PhDr. Válková. 
 
 
Přílohy jsou s ohledem na svůj rozsah pouze v elektronické podobě: 
R191002_07SOC_01a.pdf 
R191002_07SOC_01b.pdf 
 

 
zápis vyhotovil 

Bc. Marián Šlesingr, DiS. v. r. 
tajemník komise pro sociální záležitosti 

 
3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
 
S ohledem na výstupy diskuse nad otázkami bytové politiky navrhne odbor sociálních věcí a 
zdravotnictví Radě města Kutná Hora jmenovat pana Bc. Michala Procházku, vedoucího odd. 
sociální prevence, na pozici člena bytové komise.  
 
 
4) Reakce rady města: 
 
 
 
 


